

## GLOSSARY: Week 4

قاموس مصطلحات : الأسبوع 4



<b>Branch</b> - A part of the tree that grows from the main trunk and usually has leaves, flowers or fruit growing from it.	<b>غصن</b> - جزء من الشجر، ينمو من الجذع الرئيسي وعادة ما يكون به أوراق، تنمو عليه الزهور والفواكه.
<b>Flower</b> - The part of a plant that is usually brightly coloured and produces seeds.	<b>زهرة</b> - جزء من النباتات عادة ما تكون لها ألوان زاهية كما أنها تنتج البذور.
<b>Fruit</b> - A sweet, fleshy part that grows from a plant, tree or shrub – it contains seeds or a stone and is often able to be eaten.	<b>فاكهة</b> - الثمار التي تنمو على النباتات والشجر والشجيرات بدخلها بذور أو نواة وغالباً ما تكون قابلة للأكل.
<b>Leaf</b> - A part of a plant or tree that is attached to the stem or a branch and is usually flat and green.	<b>ورقة</b> - جزء من النبات أو الشجرة التي المرتبط بالساق أو الغصن وعادة ما تكون مسطحة وخضراء.
<b>Petal</b> - The brightly coloured parts that form together on the outside of the flower and protect the inside.	<b>البتلة</b> - الأجزاء الملونة الزاهية التي تكون متجمعة خارج الزهرة لحماية ما بداخلها.
<b>Root</b> - The part of a plant that grows down into the earth to hold the plant in the ground and to get water and food.	<b>الجزور</b> - جزء من النباتات ينمو داخل الأرض لتثبيت النبتة الأرض والحصول على الماء والغذاء.
<b>Side shoot</b> - A shoot that grows from the side of a plant's stem.	<b>فرع تنمو</b> - الفروع من ساق النبات.
<b>Spine</b> - A type of leaf that is hard, sharp and pointed. It helps to protect the plant from animals and to keep hold of water in hot, dry weather.	<b>الشوك</b> - نوع من الأوراق تكون صلبة حادة ومدببة. تساعد على حماية النبات من الحيوانات والحفاظ على الماء في الطقس الحار والجاف.
<b>Stem</b> - The middle part of a plant that grows out of the ground and from where the leaves and flowers grow.	<b>الساق</b> - الجزء الأوسط من النبات الذي ينمو من الأرض ومنه تنمو الأوراق والزهور.
<b>Trunk</b> - The main stem of a tree which is covered in bark and from which its branches grow.	<b>الجذع</b> - هو ساق الشجر المغطى باللحاء والذي تنمو منه الأغصان